

Bestyrelsesmøde d. 5.2.14

Deltagere: Per Kragh, Harald Gjersøe, Leif Jensen, Bettina Sørensen, Pia Nedergaard, Frederik Falkengaard, Kurt G Andersen, Steen Rosenquist, Ole Svendsen, Ask Svejstrup, René Nielsen.

Afbud: Ole Kruuse

1. Præsentation af deltagere og præsentation af SANDs nye medarbejder René Nilsen

Per Kragh byder velkommen og opfordrer os til at sige lidt om os selv, så René kan finde ud af hvad vi er for nogen. Det gør vi. Efterfølgende fortæller René, at han kommer fra en stilling som CTI medarbejder i København. Han er uddannet socialrådgiver.

2. Generalforsamlinger lokalt

Der er styr på stort set alle generalforsamlinger rundt i landet. Vi mangler en dato for den i Esbjerg og den i Nordvestsjælland. Ask tager sig af at det. Vi mangler også at få indkaldt til stiftende generalforsamling i de 3 nye udvalg vi vil have op at stå. Kragh har talt med Martin, en lokal kending af SAND, om det nye udvalg i Sønderjylland. Martin har lovet at melde tilbage med en dato. Der skal laves et nyt udvalg med Viborg, Silkeborg m.fl. Endelig skal der laves et nyt udvalg i Nordsjælland. Ask laver udkast til vedtægter for de nye udvalg og trækker på de folk der er i de berørte områder eller tilstødende SAND udvalg når der skal indkaldes til generalforsamling.

De fleste udvalg skal have nye kommuner under sig og af med andre. Derfor skal der laves vedtægtsændringer. De fleste udvalg har styr på det. Ask har lavet ændringer til de to fynske udvalg og vil gerne lave til resten, hvis der er behov for det. Det er planen at alle vedtægtsændringsforslag skal på hjemmesiden under de respektive udvalg. Ask vil også skrive lidt om hvorfor der laves nye grænser og smække det kort vi har lavet over den nye opdeling på hjemmesiden.

SAND Hovedstaden og SAND Fyn, der administreres af sekretariatet har problemer med at leve op til vedtægternes krav om, at der skal sendes et revideret regnskab ud sammen med indkaldelsen. Susanne kan ganske enkelt ikke lave et regnskab før alle rejsebonner for året er kommet i hus. Derfor vil vi foreslå at vedtægterne ændres så regnskabet 'bare' skal være tilgængeligt hos formanden for udvalget 8 dage før generalforsamlingen. Ask opfordrer alle udvalg til at lave vedtægtsændringen. Så slipper de for at sende regnskabet ud. En formulering kan lyde:

"Revideret regnskab kan fås ved henvendelse til udvalgets formand senest 8 dage før generalforsamlingen."

Det er formentligt § 7 stk 2 der skal ændres for de fleste udvalg.

3. Vores egen generalforsamling

SANDs generalforsamling er d. 25. marts på Mødecenter Odense (14:48). Vi holder som sædvanligt et formøde før selve forsamlingen. Vi vil igen spørge Peter Larsen om han vil være dirigent. Ellers har vi Ole Skou, som vi mener, er tilstrækkelig uafhængig til at gøre det. Ask peger på Erling Uhde Rasmussen, der er ansat som konsulent på hjemløsestrategien i Odense Kommune, som en mulighed.

4. Temadage og bestyrelsesseminar

Ask foreslår at vi tager temaet hjemfølelse og breder det ud. Han er blevet inspireret af en artikel om en der har skrevet en Phd afhandling om emnet. Carsten, som den kloge mand hedder, skal mødes med Ask på fredag for at diskutere hvordan man kan gøre det. Det er et ok for alle. D. 9. – 10. april har vi entreret med Byggecentrum i Middelfart. Vi lægger et bestyrelsesseminar dagen før. Det er betinget af at Byggecentrum har plads til os.

Ask opfordrer alle, der har gode ideer til hvordan man kan fylde indhold på temadagene til at sige frem. Nu eller efterfølgende. Alle de erfaringer eller metoder, til at få folk til at føle sig hjemmes skal i spil.

Svendsen siger, at man er meget aktive på Frederiksberg omkring efterværn og forsøger herigennem at få folk til at føle sig hjemme. Det kan være de har nogle erfaringer vi kan trække på.

Det kan også være vi skal have værestedstanken ind over. Vi taler også om Hjemløses venner i Esbjerg, der leverer møbler til folk der lige er flyttet.

5. Forslag fra SAND Hovedstaden

- a. SAND skal koordinere deres arrangementer med de lokale udvalg, så der ikke er sammenfald

Svendsen uddyber: Forslaget kommer sig af at David, en hjemløs fra KBH, satte sig for at lave en happening på Rådhuspladsen – en protest over at der ikke var forsorgshjemspladser nok i KBH. Datoen han foreslog, var samtidig med et andet arrangement på Frederiksberg. De lå ikke helt samtidigt, men det ene om eftermiddagen, det samme om eftermiddagen.

Svendsen mener ikke at man fra sekretariats side skal støtte et arrangement der ligger på samme dag som et arrangement, der allerede er arrangeret.

Vi diskuterer hvordan sekretariatet skal og kan støtte et arrangement. Det er svært for sekretariatet at forbyde folk at lave et arrangement. Vi kan rådgive og råde, men vi kan ikke forbyde folk eller udvalg at lave noget bestemt, siger Ask.

Diskussionen kører over på om man (som arrangør) skal opfylde visse kriterier for at lave et arrangement. Steen og Svendsen synes det var et godt arrangement. De ville bare gerne have mulighed for at deltage.

Det er uheldigt at det sker, men vi kan ikke helt undgå at sådanne sammenfald sker igen. Vi bestræber os på, at der ikke er sammenfald i fremtiden.

- b. kontoret skal ikke holde sommerferielukket

Sekretariatet holder lukket hele juli måned for at personalet kan afholde ferie. Det synes SAND Hovedstaden er underligt. Andre organisationer holder ikke lukket, mener de.

Ask mener ikke SAND skal være bemanded af personale året rundt. Vi er en interesseorganisation for hjemløse. Vores primære formål er at løfte sager politisk, arrangere kurser, temadage, organisere hjemløse lokalt osv. Han har oplevet at sidde i sommerferien og forsøge at arrangere og planlægge. Det var svært når de fleste samarbejdspartnere var på sommerferie. Han synes i stedet vi skal sætte ind på at finde ud af

hvordan kommunernes akutberedskab fungerer og henvise til dem. Vi har før snakket om at vi skal være bedre til at henvise folk de rigtige steder hen. Det er kommunerne der har forpligtigelsen til at hjælpe folk.

Vi diskuterer hvad SANDs opgave er. Vi er enige om at vi primært skal være en interesseorganisation. De akutte sager bør de frivillige kunne tage sig af. Vi skal måske klæde de frivillige bedre på til at løse de problemer, der kan komme i sommerferien. Det skal sekretariatet hjælpe med. Svendsen mener at der stadig er brug for at man kan henvende sig til en medarbejder og få råd og vejledning. De er trods alt ansatte fordi de skal forestille at kunne noget mere end hjemløse.

Vi snakker om at lave et tillidsmandskursus III, som uddanner frivillige til at være gode rådgivere. Vi snakker også om at lave en guide som den man har i Aalborg: "Hvem gør hvad" hedder den. Det er en slags køreplan for hvem man skal henvende sig til for at få løst det ene eller det andet problem.

Vi kan også trække på hinandens frivillige. Hvis vi finder ud af hvem fra hvert udvalg, der ved mest om det ene eller det andet emne. Det vil være en god liste at have. Det laver vi.

Vi arbejder også på at lave et kursus – under arbejdstitlen Tillidsmands III – som kan klæde de frivillige på til at løse akutte problemer.

6. Folkemødet på Bornholm

Vi har reserveret plads til 6 mand på Bornholm. Det er d. 12. – 15. juni.

Københavnerne tager afsted med deres egne folk og kører deres eget løb. Det er jo deres område, som de siger. De regner med, at der skal 4 afsted. Hvordan og hvor meget finder de ud af. De vil selvfølgelig være sammen med os i forhold til de politiske debatter og i forhold til at arrangere en eventuel høring. Steen sætter et Villatelt op i ungdomscampen, hvor man kan gå ind og kuldre. Det er for alle SAND folk. Det kan være pisse hårdt at være på en hel dag. Han var afsted sidste år.

Mulige deltagere: Harald, en storstrømning, en fynbo (Pia), Trekanten (Bettina), en fra sekretariatet, Jensen fra Holstebro.

Det er stadig planen at hægte os på Hus Forbi og evt. Socialpolitisk forening. Ask er ret sikker på at HF har lejet et debattelt. Det finder vi ud af. SAND Hovedstaden og Ask (sekretariatet) holder hinanden orienteret om de planer de måtte lave.

7. Tilsynsreformen. Hvad betyder det for os

René N mener, at reformen er det første spæde stik til, at der kommer en mere overskuelig klagevejledning på vores område. Der er kommet en ny lov – tilsynslov – der specificerer, hvem der fører tilsyn med hvad. Der er 5 forskellige centre, der skal lave tilsyn med hver deres region. Centrene er placeret i hver deres kommune. F.eks. skal Frederiksberg Kommune føre tilsyn med de boformer, der ligger i region Hovedstaden. På lignende vis er der andre kommuner, der skal føre tilsyn med andre regioners boformer. Det står alt sammen i de papirer der deles rundt. René har klippet 4 sider sammen med de vigtigste informationer. Det meste er fra en håndbog, som opdateres løbende. Hold øje med opdateringer.

Der er lavet en slags whistle blower ordning. Dvs. man kan ringe til nogle navngivne personer og klage over den måde boformen drives. Klager over afgørelser, f.eks. udsmidninger, skal stadig ske til kommunen. Det er den generelle måde stedet drives på, som tilsynsmyndigheden skal tage sig af. René mener det er bedre at have en uafhængig tilsynsmyndighed. Den kommer som udgangspunkt på besøg én gang om året.

Svensen spørger om organisationerne er tiltænkt en rolle. For ca. 1½ år siden blev organisationerne tiltænkt og lovet en rolle i tilsynet. Hvad er der sket med det løfte? Det er ikke lige til at se. Svensen prøver at finde de papirer han har og så laver vi officiel forespørgsel om hvordan brugerorganisationerne er tænkt ind.

Alle tilbud skal godkendes på ny inden udgangen af 2015.

8. Rejsebonsrevser

Ask pointer vigtigheden af at man udfylder et bilag til de rejsebonner man bruger, og at man klipper både billet og det lyserøde bilag på. Susanne bruger utrolig meget tid på at lege detektiv og revisoren ser strengt på manglende rejsebilag. Der skal strammes op. Husk også at påføre bankkonto på bilaget.

9. Næste møde

Vi holder møde d. 19, marts, hvis der kommer forslag. Hvis ikke, gør vi ikke.

Vi holder møde før gf i Odense d. 25. på Mødecenter Odense.

10. Eventuelt

Hjemmesiden er ved at gå ned. Derfor er vi ved at lave en ny løsning. Vi har ansat en gut, der hedder Arvid i løntilskud. Han sidder og pusler med det.

HOPEs hjemmeside er kommet op at køre. Den hedder homelesspeople.eu.

Svensen omtaler teltbyen i Århus, der ligger ved Godsbanen. Er der nogen der ved mere?

Den afgangede Rådmand har meldt dem til politiet. Det er der vist ikke kommet noget ud af. Den nye rådmand har udtalt, at han gerne ser, at der kom en skurby til dem.

Når SAND Århus er samlet, vil Ask bede SAND Århus om at tage stilling til sagen.

Vi har købt en campingvogn. Vi har brugt 35.000 kr. på den. Det var rørende billigt, siger Kragh. Den skal folieres. Det sker før den kommer på vejen i marts/april. Den står et sted på Djursland. Husk at behandle den godt. Per mener vi skal lege en varevogn i Odense og læsse alle de gamle ting i den, og køre til Djursland.

Ask/d. 5.2.14